

## PRAYERS

Mr. Stevens, seconded by Mr. Hnatyshyn, moved,—That, further to the notice given on Thursday, May 2, 1985 by the Minister of Regional Industrial Expansion, and pursuant to the provisions of Standing Order 82, in relation to Bill C-15, An Act respecting investment in Canada, one sitting day shall be allotted to the consideration of each of the report stage and the third reading stage of the said bill; and

That fifteen minutes before the expiry of the time provided for government business on those days, any proceedings then before the House shall be interrupted, if necessary, for the purpose of this Order and, in turn, every question necessary to dispose of the stage of the bill then under consideration shall be put forthwith and successively, without further debate or amendment.

And debate arising thereon;

Mr. Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the One Hundred and Nineteenth Report of the Clerk of Petitions, stating that the following petitions, presented on Friday, May 17, 1985, meet the requirements of the Standing Orders as to form:

- the petitions presented by the honourable Member for Glengarry—Prescott—Russell (Mr. Boudria) concerning eligibility for spouse's allowance to any person between 60 and 64 years of age;
- the petition presented by the honourable Member for Kamloops—Shuswap (Mr. Riis) concerning the closing of the National Postal Museum; and
- the petition presented by the honourable Member for Québec East (Mr. Tremblay) concerning construction of low cost housing units.

Mr. Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the One Hundred and Twentieth Report of the Clerk of Petitions, stating that the following petition, presented on Friday, May 17, 1985, does not meet the requirements of the Standing Orders as to form:

- one petition presented by the honourable Member for Glengarry—Prescott—Russell (Mr. Boudria) concerning eligibility for spouse's allowance to any person between 60 and 64 years of age.

Mr. Blenkarn, from the Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs, presented the Fifth Report of the Committee, which is as follows:

In accordance with its Order of Reference of Friday, April 19, 1985, your Committee has considered Bill C-39, An Act to provide for the making of supplementary fiscal equalization payments to certain provinces for the period April 1, 1982, to March 31, 1987, and has agreed to report it without amendment.

A copy of the Minutes of Proceedings and Evidence relating to this Bill (*Issue No. 35*) is tabled.

## PRIÈRE

M. Stevens, appuyé par M. Hnatyshyn, propose,—Que, suite à l'avis donné le jeudi 2 mai 1985, par le ministre de l'Expansion industrielle régionale, conformément à l'article 82 du Règlement, relativement au projet de loi C-15, Loi concernant l'investissement au Canada, un jour de séance soit attribué pour l'étape du rapport et un jour de séance pour l'étape de la troisième lecture du projet de loi; et

Que, quinze minutes avant l'expiration du temps prévu pour les Affaires émanant du gouvernement au cours de ces séances, toute délibération devant la Chambre soit interrompue, s'il y a lieu, aux fins de cet ordre et, par la suite, toute question nécessaire pour disposer de l'étape à l'étude à ce moment soit mise aux voix immédiatement et successivement, sans plus ample débat ni amendement.

Il s'élève un débat;

Monsieur le Président fait savoir à la Chambre que le Greffier de la Chambre a déposé sur le Bureau le cent dix-neuvième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître que les pétitions suivantes, présentées le vendredi 17 mai 1985, sont conformes aux exigences du Règlement quant à la forme:

- les pétitions présentées par l'honorable député de Glengarry—Prescott—Russell (M. Boudria) sur l'accessibilité du programme d'allocation au conjoint à toutes les personnes âgées de 60 à 64 ans;
- la pétition présentée par l'honorable député de Kamloops—Shuswap (M. Riis) sur la fermeture du Musée national des Postes; et
- la pétition présentée par l'honorable député de Québec-Est (M. Tremblay) sur la construction d'unités de logement à prix modique.

Monsieur le Président fait savoir à la Chambre que le Greffier de la Chambre a déposé sur le Bureau le cent vingtième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître que la pétition suivante, présentée le vendredi 17 mai 1985, n'est pas conforme aux exigences du Règlement quant à la forme:

- une pétition présentée par l'honorable député de Glengarry—Prescott—Russell (M. Boudria) sur l'accessibilité du programme d'allocation au conjoint à toutes les personnes âgées de 60 à 64 ans.

M. Blenkarn, du Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques, présente le cinquième rapport de ce Comité, dont voici le texte:

Conformément à son ordre de renvoi du vendredi 19 avril 1985, votre Comité a étudié le projet de loi C-39, Loi prévoyant des paiements de péréquation supplémentaires à effectuer au profit de certaines provinces pour la période allant du 1<sup>er</sup> avril 1982 au 31 mars 1987, et a convenu d'en faire rapport sans modification.

Un exemplaire des Procès-verbaux et témoignages relatifs à ce projet de loi (*fascicule n° 35*) est déposé.